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Podgorica, 6. novembar 2019. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u
prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 30. bktobra 2019. godine, kako bi isti bili
dostavljeni uvazenim poslanicima.

.C.-.

'^Msko-^artovic



POSLANICKO PITANJE

Postovani predsjednice Vlade,

75% zaposlenih u Crnoj Gorl rade u mikro, malim i srednjim preduzecima.
Opterecenja na zarade su najveca u regionu. Na jedan isplaceni euro neto
zarade drzavi se placa oko 65 centi. Kamatne stope privredi su, takode, medu
najvecima u regionu. Sa druge strane, vise je nego jasno da zakon ne vazi
jednako za sve privrednike jer ima onih koji drzavi duguju poreze i
doprinose, a da nadlezni ne pokazuju dovoljnu efikasnost u sprjecavanju
takvih pojava.

Sve drzave sireg regiona posljednjih godina intenzivno smanjuju doprinose
privredi kako bi stvorili bolje uslove za poslovanje i doprinijeli ekonomskom
razvoju. Hrvatska, Srbija, Bosna i Hercegovina, Ceska, Poljska, Rumunija i
druge smanjuju doprinose kako bi stvorili uslove za povecanje zarada i vise
novca koji bi ostao privrednim subjektima koji ce doprinijeti daljem razvoju.

Da li ce Vlada u Budzetu za 2020. godinu predvidjeti povecanje zarada u
kljucnim sektorima koje cine drzavnu upravu? Da li smatrate da su zarade,
Ijekara i medicinskog osoblja, prosvjetnih radnika ill pripadnika sektora
bezbjednosti adelcvatne i u korelaciji sa ocjenama o rezultatima ekonomske
politike u prethodne tri godine? Zasto u Crnoj Gori i pored rasta BDP imamo
smanjenje realne zarade za 2,3%? Da li prosjecna zarada u posljednje tri
godine, od 511-515 eura, moze za rezultat da ima poboljsanje zivotnog
standarda gradana, posebno imajuci u vidu cinjenicu da prema podacima
sindikata oko 70 hiljada zaposlenih primaju plate u iznosu do 250 eura?

Predsjednice Vlade,

Zasto je Vlada odbila prijedlog SDP-a da se smanje opterecenja na zarade?
Nas prijedlog odslikava kretanja u regionu koja daju dobre rezultate za
privredu i budzet u srednjem roku? Zasto je za DPS-u problem da se o ovom
pitanju otvori dijalog u Parlamentu?



Obrazlozenje

Opterecenja na zarade su najveca u regionu.

Zarade Ijekara, prosvjetnih radnika ili pripadnika sluzbi bezbjednosti nijesu
se godinama znacajnije mijenjale. Gradani koji rade u ovim segmentima
uprave treba zajedno sa drugima da cine srednji sloj koji zivi od svoga rada.
Vladavina prava podrazumijeva, pored ostalogjednakostpred zakonom svih
bez obzira na njihovu partijsku ili neku drugu pripadnost



ODGOVOR

Poslanice Konjevicu,

Da ppenem i ja sa nekim uporedivanjem, prije nego sto Vam odgovorim na
poslanicko pitanje. Mada vjerujem da cemo nastaviti ovaj dijalog. Poceli ste
ga navodima da jG dobro biti ambiciozan^ ali iza tG ambicioznosti trcba^
razumio sam, uvijck da stoji rcalnost i objcktivnG okolnosti koju tu
ambicioznost i rGZultat trcba da potvrdG.

Sada sam poglGdao, moj kolcga Boskovic mi jG dao u GlGktronskoj form! taj
dio mog obracanja ovdjG u ParlamGntu, koji sg ticG ukupnc IntGgracljG. I kao
sto znatG one sto sam rokao da cg u ParlamGntu biti izglasano clanstvo u
NATO-u, izglasano jo. Ali takodG kao dio nasG programskG, partijskG politikG
da CGmo okoncati procGS prGgovora sa Evropskom unijom do 2019. godinG,
racunajuci da cg i u EU i u Crnoj Gori vaziti onaj ambijGnt i ona pravila po
kojima smo vgc tada zapocGll odnosno vgc bili aktivno u prGgovarackom
procGsu.

Vlada nijG ta koja sama vodi prGgovaracki procGS. PrGgovori su obavGza
cijGlog drustva. Znacajnu, rakao bih oprGdjGljujucu ulogu u prGgovarackom
procGsu ima Parlamont.

Ja razumijGm da Vi nijcstG ambiciozni i postujom, hg pozivatG- sg na Vasu
ambicioznost ]er ste kao poslanik vrlo malo ili skoro nimalo dali rGzulatata
da SG kroz ParlamGnt ubrza prGgovaracki procGS sa EU. Ncgo nasuprot,
bojkotujuci ParlamGnt ili slijGdGci oprGdjGljGnjG bojkota doprinosili da
Gvropska intGgracija kroz ParlamGnt budG znacajno usporGna; a da
funkcionalnost ParlamGnta kroz politickG kritGrijumG budo uvijck ncgativno
ocjGnjivana u Brisolu.

DaklG, ja no umijGm da budom noambiciozan i ncodgovoran, bGz obzira sto
sjGdim u Vladi. Kao sto ne bih bio noambiciozan i nGodgovoran da sam
poslanik u ParlamGntu.

Drugo, rckli stG mi da sg nG vodi racuna dovoljno o zaradama zaposlonih u
javnom sGktoru u cjolini posGbno fokusirajuci sg na zaradc zaposlGnih u
Ministarstvu unutrasnjih poslova. Znam da Vam zaposlGni u Ministarstvu
unutrasnjih poslova, naravno nGCG povjcrovati, nocG nasjGsti na taj politicki
trik, jGr znaju koliko sam posvGCGn uslovima rada, njihovom standardu, kako
bi Crna Gora bila bozbjodna, kako bi gradani bili bGzbjodni, kako bi imali
sigurnost.



Ali poslanice Konjevicu, Vi ste bili tri godine ministar unutrasnjih poslova, ja
sam bio potpredsjednlk Vlade. Ne sjecam se da ste jednom trazili razgovor
kod mene da pokrenemo pitanje povecanja zarada u Ministarstvu
unutrasnjih poslova, pa i Policije. To takode razumijem kao Vas nedostatak
motivacije i ambicije. Dobro je biti na miriistarskom mjestu i uzivati
privilegije funkcije, ali ne brinuti, ne inicirati vazne segmente politike koji se
ticu standarda i zaposlenih.

[Inace, imao sam drugaciji pristup ali ste me podstakli Vasim pristupom da
ne citam pripremljeni odgovor.)

Naime, bili ste ministar finansija, sest mjesed sa punim ovlascenjem, punom
odgovornoscu i ne znam da li je bilo bilo kakve zakonodavne inicijative koja
je isla u pravcu smanjenja PDV-a, smanjenja poreskog opterecenja rada,
drugih finansijskih i monetarnih mjera koje bi trebalo da unaprijede nas
ekonomski ambijent i stvore kvalitetnije uslove za rast nase ekonomije i bolji
standard. To takode mogu da razumijem da je rezultat nepostojanja ambicije
i motivacije.

Ja veoma cijenim Vas politicki angazman i Vas, da kazemo, politicki i
profesiohalni diskurs. Ali kad razgovaramo o ovakvim ozbiljnim pitanjima
onda ne treba da se cikamo, nego da razgovaramo zaista o sustini stvari. A ta
sustina stvari je u polazu da se u Crnoj Gori ne zivi dobro i da se ne zivi u onoj
mjeri u odnosu na potencijal koji Crna Cora ima.

Ne pada mi na pamet da sada analiziram zasto se sezdesetih ili sedamdesetih
godina Crna Gora nije infrastrukturno izgradivala, zasto tada nijesu se radili
autoputevi, zasto nijesmo imali vise zeljeznica, zasto se nijesmo povezivali sa
Sarajevom zeljeznickom prugom koja bi mogla imati svakakve benefite i
danas. Zasto smo jedina zemlja bez autoputa, zasto smo jedina zemlja u 21.
vijeku koja pocinje da radi kapitalnu, drustvenu i komunalnu i svaku drugu
infrastrukturu koja je osnova kvaliteta zivota. Nego to moramo da radimo
danas, u mnogo kompleksnijim, izazovnijim ekonomskim i nacionalnim,
regionalnim, pa i globalnim pitanjima.

Danas se cljela svjetska ekonomija trese ako predsjednlk Amerlke najavl
raskid trgovlnskog ugovora sa Kinom. To Ima direktne posljedlce, ne same
po berze nego i ekonomske tokove i u Ulclnju 1 u Baru 1 u Podgorici ltd.

E hajdemo mi gospodine Konjevicu, Vi taj potencijal imate, da sada u ovim
okolnostima, zajedno bez obzira na politicke razlike stvorimo sve
pretpostavke da nasa ekonomija raste, da otvaramo radna mjesta, da
povecavamo plate.



Kazao sam Vam da necemo sprovoditi populisticke mjere, rekao sam Vam da
ne slijedimo populizam, da cemo standard i plate povecavatl u skladu sa
novom vrijednoscu koju cemo stvorlti kroz ekonomsku aktivnost.

Danas nema medunarodne i domace adrese, ozbiljne adrese u finansijskom i
ekonomskom okruzenju koja ne postuje one sto je Crna Gora uradila u
posljednje vrijeme.

A Vi ste debar ekonomista, culi ste kako se o Crnoj Gori govorilo i kako je Crna
Gora tretlrana na zadnjoj emislji euro obveznica. Nama je trebalo 500 miliona
eura a pod najpovoljnljim uslovima da obezbljedimo novae da bismo vratill
ratu za vracanje kredita iduce godine. Znate kollka je bila potraznja za nasim
euro obveznicama? Dvije milijarde, nesto manje od dvije mllljarde. Znate
koliko je bilo investitora koji su se pojavill? Stotinu devedeset! VI to znate. To
nlje kampanja, to nije zbog SDP-a i DPS-a, nego zbog toga sto je Crna Gora
prepoznata investiciona destinacija; investiciona destinacija sa potencijalom,
i zbog toga sto se sprovode kvalitetne ekonomske polltike. Ne u knjigama
profesora, nego u realnom zivotu.

Dakle, ja znam da ima vremena da se citaju program!, deklaraclje, Izvjestajl i
sta sam ja rekao prlje cetiri godine. Danas, gospodlne Konjevicu, one o cemu
danas govorimo vec je sjutra drugacije. Prema tome, niko ne moze da ospori
crnogorski rast za dvije godine u prosjeku od 4,9%. U 2018,5.1%. Zasto Vi, a
stalno ste u Vladl, pored mene, prlcall, vise men! nego druglma, zasto ne
pohvallte da smo smanjlll poreskl dug za 190 mlllona? Zasto o tome ne
govorlte? Sto Vam je to problem? Zasto to ne pomenete?

Jeste 11 nam stalno pomlnjall, gospodlne Konjevicu, da treba da obezbljedlmo
povracaj poreskog duga? Usvojlll smo zakon kojl je bio Vasa Ideja. Na
danasnjl dan smo 62 mlllona po reprogramu poreskog duga naplatih. Zasto
0 tome ne prlcate, zasto ne kazete da smo naplatlll 160 mlllona eura prlhoda
vise od plana, u dvije 1 po godine? I zasto ne kazete da vec trecu godlnu tekucu
potrosnju flnanslramo Iz Izvornlh prlhoda, a ne Iz zaduzenja? 1 zasto ne
kazete da je u ove dvije 1 po godine drzavnl budzet najvecl od kad Crna Gora
krelra svoju ekonomsku polltlku 1 kapltalne Investlclje preko 850 mlllona
eura? Preko 850 mlllona eura! To nljesu sredstva na pozlcljama, to su
sredstva koja se trose na terenu, gospodlne Konjevicu.

1 zasto ne kazete, krltlkujucl me, 1 zamjerajucl ml amblcloznost, 1 vjerovatno
- ne vjerovatno nego slgurno - neostvarene rezultate, zasto ne kazete da smo
smanjlll stopu nezaposlenostl za 8%? Zasto to ne kazete? Je 11 jeres ove Vlade
sto smo otvorlll novlh 30 000 radnlh mjesta? Gospodlne Konjevicu, kad ste



izasli iz Vlade stopa nezaposlenosti bila je 22,8%. Danas je ona 14,3%. Zasto
o tome ne pricate, gospodine Konjevicu?

Dakle, razumijem da imate vremena da citate moj ekspoze, razumijem da
citate strateska dokumenta i zakone, ali vjerujte mi kada se izmaknete iz
teksto'va i zakona, u realnom ekonomskom zivotu se cuda desavaju. To je
lavirint izazova i uticaja. E tu se treba snaci.

Kada se iz te administrativne pozicije izmaknete i spustite na realni teren
ekonomskog zivota i izazova koje on proizvodi, onda cete me bolje razumjeti
gospodine Konjevicu, i necete me citirati, nego cemo zajedno raditi da svima
bude bolje.

Hvala.


